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PROTOKÓŁ Nr LII/18 
z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 17 października 2018 roku 
Urząd Gminy w Poraju [UG], ul. Jasna 21 

sala sesyjna nr 220 
 

 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy Poraj p. Andrzej Pawłowski o godzinie 12-ej 

otworzył uroczystą LII sesję Rady kończącą VII kadencję samorządu gminnego                   

i poprosił wszystkich zebranych o powstanie, uczczenie minutą ciszy Honorowego 

Obywatela Gminy Poraj z okazji 40-ej rocznicy wyboru Świętego Jana Pawła II 

Polaka na Papieża.  

 
Przebieg obrad 
 
Do punktu 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie  art.  20  ust. 1    ustawy   z   dnia  8  marca  1990  roku                        

o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2018 roku, poz. 994 z późn. zm.),                   

Przewodniczący p.  A. Pawłowski: 

1) otworzył LII uroczystą sesję Rady Gminy Poraj, 

2) powitał przybyłych na sesję - lista obecności uczestników sesji to załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu, 

3) stwierdził quorum Rady pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji           

i uchwał – lista obecności radnych to zał. nr 2.  

 
Do punktu 2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady nawiązał do porządku sesji (zał. nr 3) i skierował zapytanie 

o uwagi. Radna p. Zdzisława Polak zgłosiła uwagę o wprowadzenie do porządku 

dzisiejszej sesji punktu zapytań i wniosków ze względu na mieszkańców na co p. 

Pawłowski odpowiedział, że wniosek p. Radnej został odrzucony na łączonej Komisji 

przed sesją i zapytał czy Radna chce go zgłosić ponownie. Pani Polak oświadczyła, że 

nie, dlatego p. Przewodniczący zarządził głosowanie porządku ostatniej sesji Rady 

Gminy Poraj w tej kadencji. 

Wynik głosowania: „za – 13 głosów, „przeciwnych” - 0 głosów, „ wstrzymało się” – 1 

głos. 

 

Porządek  obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokółu Nr LI/18 z sesji Rady Gminy Poraj w dniu 27 września 

2018 roku. 

4. Wystąpienie Wójta Gminy podsumowujące obecną kadencję 2014 – 2018. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy kończąca VII kadencję 

samorządu terytorialnego. 
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6. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych Wojewodzie 

Śląskiemu przez Przewodniczącego Rady Gminy Poraj oraz Wójta Gminy 

Poraj za rok 2017. 

Informacja o oświadczeniach majątkowych Radnych Rady Gminy Poraj. 

7. Podziękowania Wójta Gminy Poraj za pracę w obecnej kadencji Rady 

Gminy. 

8. Projekt uchwały w sprawie: 

8.1. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2018, 

8.2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

9. Sprawy organizacyjne. 

10. Zamknięcie sesji. 
 
 

Do punktu 3. Przyjęcie Protokołu Nr LI/18 z sesji Rady Gminy w dniu 27 września 2018 
roku. 

Radni bez uwag, „jednogłośnie” uchwalili treść Protokółu Nr LI/18 z sesji Rady 

Gminy Poraj która miała miejsce w dniu 27 września 2018 roku. 
 
 

Do punktu 4. Wystąpienie Wójta Gminy podsumowujące obecną kadencję 2014 – 
2018. 

Przewodniczący p. A. Pawłowski poprosił o wystąpienie Pana Wójta 

podsumowujące kadencje 2014 – 2018. Wójt Gminy Poraj p. Łukasz Stachera 

oświadczył, że jego sprawozdanie będzie inne niż każde dotychczasowe, nie będzie 

czytał z kartki, uznał ten moment za wyjątkowy, kończący 8 lat ciężkiej pracy, wspólnej 

pracy wszystkich siedzących na sali, bo każdy w mniejszym czy większym stopniu dał 

cegiełkę żeby Gmina Poraj się rozwijała, a był to okres bardzo wielu inwestycji i okres 

zrównoważonego rozwoju Gminy Poraj. Po 8 latach założenia jakie zawarliśmy w 2010 

roku, co chcemy zrobić, co chcemy zmienić, zostały zrealizowane w 90%. Dla niego         

w samorządzie jest pewien etap który się zamyka, a będzie go bardzo cenił i bardzo 

zapadnie mu w pamięci i w sercu. Słyszał wiele dobrych rzeczy, a krytyka która była, 

była  konstruktywna. Podziękował wszystkim swoim pracownikom i za udział                   

w dzisiejszej wyjątkowej sesji na której chce podziękować Radzie jak i 

współpracownikom za te lata pracy przez minione 8 lat. Podsumowanie wszystkich 

działań jakie wspólnie udało się zrobić, osiągnąć również w realizacji zadań własnych       

i zleconych, jakie środki udało się pozyskać, niedługo do wszystkich trafi. Rozpoczynając 

od stolicy Gminy w Poraju zaczynając od budynku Urzędu do sali sesyjnej widzimy 

różnicę poprzez analizowane lata, patrząc na Gminny Ośrodek Kultury, Gminny Ośrodek 

Zdrowia, kino, strażnicę OSP dworzec kolejowy, Przedszkole, Żłobek, inne obiekty jak 

oczyszczalnia, Spółka z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej, które służą 

wszystkim mieszkańcom Gminy Poraj, bo nikt nie będzie budował drugiego kina, GOK-

u, Ośrodka Zdrowia, Urzędu czy dworca bo Poraj jest sercem Gminy jak w każdej 

Gminie wiejskiej. Te obiekty udało się zmodernizować dla wszystkich mieszkańców           

i nikt przez następne 20 lat nie będzie musiał ich modernizować i jest to efekt dobrze 

wydanych środków finansowych na te inwestycje, które można zobaczyć. Daliśmy szanse 

pokoleniu 2010 – 2020 że mogą rozwijać się w innych warunkach jak w latach 

dziewięćdziesiątych,  bo bardzo dużo zostało zrobione dla lepszego rozwoju dzieciaków, 

dla mieszkańców i seniorów. Chodzi również o dobre zarządzanie i utrzymanie 

obiektów. Jest 30 instruktorów którzy działają w zakresie muzyki, choreografii, tańca,  
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malarstwa, garncarstwa  itd., wszyscy mamy stworzone warunki.  

Co do GOK pomimo że zostało zrobione bardzo wiele, w latach 2010-18 przeznaczonych 

na kulturę było 10 mnl zł bardzo dobrze zagospodarowanych, można go nadal rozwijać 

dla lepszego rozwoju dzieciaków. Wziął na siebie bardzo dużą odpowiedzialność w 2010  

roku i decydował bo po to go ludzie wybrali, dlatego realizował inwestycje w całej 

Gminie. Co do realizacji inwestycji w sołectwach: 

 JASTRZĄB – I, II i na ukończeniu III etap kanalizacji, nowoczesna 

oczyszczalnia, remiza Ochotniczej Straży Pożarnej, samochód strażacki, szkoła, 

place zabaw, siłownia zewnętrzna, boiska szkolne, chodniki, drogi, 

 CHOROŃ – boisko wielofunkcyjne, plac zabaw, siłownia zewnętrzna, 

zmodernizowana Szkoła Podstawowa, piękna remiza strażacka, samochód, 

łodzie, droga powiatowa, Dom ludowy który funkcjonuje dzięki GOK-owi, 

 KUŹNICA STARA i GĘZYN – dofinansowanie w wysokości 500 tyś zł do 

Szkoły Podstawowej w Kuźnicy Starej, zostały zmodernizowane wszystkie 

obiekty użyteczności publicznej, strażnice, samochody, dla Gęzyna chcemy 

pozyskać. Wybudowaliśmy wspólną drogę Kuźnica - Gęzyn udało się ją 

zmodernizować dzięki dobrej współpracy z Urzędem Wojewódzkim. Droga Poraj 

Choroń Żaki Letnisko Masłońskie z chodnikami, rondami, ścieżkami pieszo 

rowerowymi, do ukończenia został III etap Poraja, powstały z pomocą 

Powiatowego Zarządu Dróg w Myszkowie,  Kuźnica, Starostwa Powiatowego, 

Urzędu Marszałkowskiego, Wojewódzkiego Zarządu Dróg; współpraca z PKP 

trwa przebudowa torów, Poraj, Masłońskie, Żarki Letnisko plus przejście 

podziemne Poraj i ŻL co nam poprawi bezpieczeństwo, zostało 

zmodernizowanych wiele przejazdów i sieci kolejowych; 

 MASŁOŃSKIE – budowa kilku dróg, park przy kolei, sala sportowa, budynek 

wielofunkcyjny w którym działają „Natalinki”, utrzymanie Niepublicznej Szkoły, 

bo mieszkańcy wykazali dużą determinację żeby ta szkoła została; 

 ŻARKI LETNISKO – zmodernizowane obiekty sportowe, zmodernizowany 

budynek wielofunkcyjny, samochód i pięknie działająca remiza ze strażakami, 

Przedszkole ze Żłobkiem, place zabaw, siłownie. Udało się wiele zrobić                

w  zakresie gospodarki wodno ściekowej, wybudować I etap oczyszczalni             

z udziałem środków z WFOŚ oraz Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Pamiętamy o miejscach pamięci w Dębowcu i pomniku Józefa Piłsudskiego w Poraju 

gdzie odbywają się cyklicznie okolicznościowe uroczystości. Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej udzielił pomocy blisko za 50 mln zł. PORECO funkcjonuje zgodnie                  

z prawem i to była słuszna decyzja. Priorytetem były oświata, kultura, zdrowie, sport, 

ochrona środowiska, wspólne inwestycje ze spółkami Skarbu Państwa. W roku ubiegłym 

kupione tereny przy zalewie, już dostaliśmy dofinansowanie w wysokości 2,5 mln zł na 

Marinie. Współdziałamy ze stowarzyszeniami (blisko 70),                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

organizacjami pozarządowymi, z ościennymi Gminami. Mamy bardzo dobre wyniki 

sportowe najlepsze w historii Gminy Poraj. Biznes świetnie funkcjonuje, bo na gminnych 

20 ha nie ma już miejsca. Podziękował za te 8 lat pracy z których ostatnie 4-y były 

trudniejsze, wylewano złośliwości, hejtowano. Jesteśmy dumni z tego co wspólnie 

osiągnęliśmy, bo była ścisła współpraca kierowników, pracowników, dyrektorów, Rad 

Sołeckich, Sołtysów, Prezesów. Idziemy do przodu, nie cofamy się, jesteśmy dumni co 

zrobiliśmy dla Gminy Poraj. Wierzy w to że przyszła Rada będzie współpracowała             

z Wójtem, pracownikami, że wszyscy będą chcieli pracować dla dobra Gminy Poraj, bo 

tylko przy ścisłej współpracy można coś dobrego zrobić. Miał wielki zaszczyt była to 

wielka nobilitacja pełnić funkcję Wójta. Serdecznie podziękował za wszystko każdemu 

bo przyczynili się do tego z czego możemy być dumni, bo zaangażowanie było w 100%, 

działania profesjonalne i myśli, że to jest priorytet dla wszystkich na przyszłe lata,  

dlatego osiągnęliśmy sukces i spełniliśmy marzenia. 
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 Przewodniczący Rady Gminy odczytał podziękowania dla Pana Łukasza Stachery 

Wójta Gminy Poraj za lata pracy w latach 2014 – 2018. Następnie gratulacje składali 

przedstawiciele wszystkich środowisk.  

 

 
Do punktu 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy kończąca VII kadencję 
samorządu terytorialnego. 
 

Pan A. Pawłowski przeczytał „Sprawozdanie” za okres kadencji 2014 – 2018 tj. 

załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
 

Do punktu 6. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych Wojewodzie 
Śląskiemu przez Przewodniczącego Rady Gminy Poraj oraz Wójta Gminy Poraj za 
rok 2017. 
 Radni wysłuchali kolejno informacji na temat oświadczeń majątkowych: 

1) złożonych Wojewodzie Śląskiemu przez Przewodniczącego Rady Gminy Poraj 

oraz Wójta Gminy Poraj za rok 2017 – zał. nr 5, 

2) złożonych Naczelnikowi Urzędu Skarbowego w Myszkowie, jak w załączniku         

o nr 6, 

3) Radnych Rady Gminy Poraj – zał. 7, 

odczytane przez Przewodniczącego p. A. Pawłowskiego.  
 

 

Do punktu 7. Podziękowania Wójta Gminy Poraj za pracę w obecnej kadencji Rady 
Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Poraj poprosił o zabranie głosu Pana Wójta który 

stwierdził, że dzisiejsza sesja uroczysta jest podsumowaniem i zakończeniem kadencji 

dlatego w swoim wystąpieniu podziękował kolegom i koleżankom radnym za lata 

współpracy, dzięki wielu umiał inaczej spojrzeć, realizować wiele ciekawych inicjatyw, 

nauczył się życia, bo te 8 lat było wielką lekcją życia i jak wszyscy pamiętamy prace 

komisji były burzliwe, życzliwe, trudne ale będziemy pamiętać tylko dobre chwile kiedy 

udało nam się wspólnie realizować zadania. Pozostanie w pamięci ta praca i współpraca. 

Podziękował całej 14-ce i Krzysiowi Szustakowi, którego już z nami nie ma, a był 

przyjacielem, bardzo zaangażowanym w pracę społeczną, był osobą która była bardzo 

oddana, życzliwa, koleżeńska, przyjacielska od wielu kadencji i poprosił by Rada Gminy 

uczciła chwilą ciszy radnego Gminy Poraj Pana Krzysztofa Szustaka.  

Następnie Pan Wójt rozpoczął osobiste podziękowania od Przewodniczącego Rady           

p. Andrzeja Pawłowskiego za owocną kadencję 2014-2018, sprawne prowadzenie sesji, 

profesjonalizm i wszystko co zrobił dla Gminy Poraj, i kolejno wszystkim Radnym 

dziękował oddzielnie w ciepłych słowach z wyszczególnieniem funkcji i wręczał 

suweniry w torebkach zalew atrakcji wykonane przez Centrum Integracji Społecznej, za 

co podziękował Pani kierownik Ewelinie Drzewieckiej. Przypomniał, że w latach 2010 – 

2016 Pani Katarzyna Kaźmierczak była Przewodniczącą Rady Gminy Poraj, dlatego 

podziękował za pracę w Radzie i jej przewodniczenie, a również za ostatnie 2 lata              

i pełnienie funkcji Zastępcy wójta. Podziękował również Pani Sekretarz Marii Gurbale, 

Pani Skarbnik Jadwidze Zasik i p. Ani Kukla, kierownikom p. Adamowi 

Zaczkowskiemu, p. Andrzejowi Kozłowskiemu, wszystkim kierownikom, prezesom          

i dyrektorom jednostek, Sołtysom, organizacjom pozarządowym, posłom, senatorom, 

marszałkom, wojewodom, starostom z którymi współpracowaliśmy przez te 8 lat               

i wręczył symboliczną statuetkę na ręce Pani Katarzyny Kaźmierczak z podziękowaniami 

dla wszystkich. Radnym powodzenia w wyborach i wszystkiego dobrego na kolejne lata. 
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W dalszej części obrad Przewodniczący oddał głos p. Magdalena Ryziuk-Wilk 

dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Poraju która ze smutkiem dziękowała za 

współpracę w imieniu własnym, pracowników, instruktorów i wszystkich środowisk 

artystycznych działających na terenie naszej Gminy, za osobiste zaangażowanie, za to że 

niejednokrotnie wykładali własne pieniądze aby ufundować nagrody dla laureatów 

konkursów. Dziękowała za to, że dzieci i mieszkańcy Gminy Poraj nie mają żadnych 

kompleksów jeśli chodzi o dostęp do kultury. Wszystkim którzy stali murem za kulturą 

trzy razy podziękowała, a szczególne podziękowania złożyła Przewodniczącej Pani 

Jolancie Kozak i członkom Komisji oświaty i kultury za ogromną przyjemność ze 

współpracy. 
Przewodniczący p. A. Pawłowski zamknął dyskusję i zarządził 15-o minutową 

przerwę w sesji. 

Salę obrad i dalszą część sesji opuścił radny p. Edward Mizera (wyjechał na pogrzeb). 
 

 

Do punktu 8. Projekt uchwał. 
Rada Gminy Poraj podjęła następujące Uchwały: 
 

1) Nr 370 (LII)18 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2018. 
Wynik głosowania: „za – 12 głosów, „przeciwnych” - 1 głos„ wstrzymało się” – 0. 
Uchwała to załącznik nr 8 do protokołu.  

Radna Polak zwróciła uwagę na wysokość dochodów majątkowych; 
 

2) Nr 371(LII)18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Wynik głosowania: „za – 12 głosów, „przeciwnych” - 0 głosów„ wstrzymało się” – 1 głos. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

 

Do punktu 9.Sprawy organizacyjne. 
Przewodniczący Rady udzielił głosu radnej p. Jolancie Kozak która z całego serca 

podziękowała Wszystkim z którymi przyszło jej pracować od 2006 roku, za ogromny 

zaszczyt pracy dla dobra rozwoju Gminy, że mogła współpracować z tak wartościowymi 

ludźmi. Życzyła Wszystkim spełnienia marzeń, realizacji wszystkich planów i bardzo 

wiele osobistego szczęścia. 

 Pan A. Pawłowski w imieniu własnym i radnych podziękował Inspektor Biura 

Rady za zaangażowanie i współpracę oraz podziękował wszystkim za udział w sesji          

z życzeniami szczęścia i wszelkiej pomyślności, tym którzy startują w wyborach aby im 

się powiodło, a tym którzy zdecydowali że nie będą startować podziękował serdecznie za 

współpracę w Radzie. 
 

 

Do punktu 10.Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodniczący p. A. 

Pawłowski o godzinie 13
38 

zamknął LII sesję Rady Gminy Poraj kończącą VII kadencję 

samorządu gminnego. 
 

Protokolant:  

Inspektor  

 

Maria Kita 

  Przewodniczący  

              Rady Gminy Poraj 

 


